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Bij brief van 27 november 2020, ingekomen op 27 november 2020, heeft u 

namens de 50Plus fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Zijn de cijfers in het bericht van Waterforum, dat er voor 50 miljoen m3 teveel 
onttrekking wordt vergund, correct? 
Antwoord: Deze vraag kunnen we op twee manieren interpreteren. Indien we 

de vraag mogen interpreteren als ‘Wordt er teveel onttrokken?‘ Dan is het 

antwoord nee, zie antwoord op vraag 2 ten aanzien van de onttrokken 

hoeveelheden. Indien we de vraag mogen interpreteren als ‘Is er teveel 

vergund?’ dan is het antwoord ja, gerelateerd aan de tot 2018 geldende 

beleidsregels. Zie tevens antwoord op vraag 3. 

 

2. Zo nee, wat zijn dan volgens u de correcte cijfers? 
Antwoord: In 2019 werd er in totaal 229 miljoen m3 per jaar onttrokken en was 

de in het verleden vergunde hoeveelheid 300 miljoen m3  per jaar. 

 

3. Hoeveel jaren is er al sprake van teveel aan onttrekkingen en om hoeveel m3 
gaat het in totaal? 
Antwoord: Tot 2017 was in de Beleidsregel Grondwaterbeheer Noord-Brabant 

vastgelegd dat het onttrekkingsplafond, voor de openbare drinkwater-

voorziening en industrie, 250 miljoen m3 per jaar is. Dit werd beoordeeld op 

basis van de feitelijke onttrokken hoeveelheden, niet de vergunde hoeveelheid. 
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In 2017 heeft de provincie onderzoek gedaan naar de draagkracht van het 

grondwatersysteem en de toestand van het grondwater. Daarover zijn de Staten 

op 14 april 2018 geïnformeerd. Naar aanleiding van de grondwater-

onderzoeken hebben Gedeputeerde Staten de Beleidsregel Grondwaterbeheer 

Noord-Brabant in augustus 2018 aangepast. In de aangepaste Beleidsregel 

geldt nu een vergunningsplafond (van 250 miljoen m3 per jaar) voor nieuwe 

vergunningsaanvragen. De werkelijke hoeveelheid grondwater die onttrokken 

wordt is niet hoger maar beduidend lager dan het plafond van 250 miljoen m3 

per jaar. In de jaren 2017, 2018 en 2019 varieerden de onttrekkingen van 

respectievelijk 223, 237 tot 229 miljoen m3 per jaar. 

 

4. Hoe rijmt u dat u enerzijds de droogte zegt te willen aanpakken, ook anderen 
daartoe oproept, dat grondwateronttrekking volgens Deltares met 30 procent 
zou moet verminderen en anderzijds toestaat dat er veel meer grondwater wordt 
onttrokken dan maximaal is toegestaan? 
Antwoord: Er wordt niet meer onttrokken dan maximaal is toegestaan volgens de 

grondwatervergunningen. Inzet van het beleid van de provincie is om een 

mogelijke groei in de onttrekkingen binnen de vergunde ruimte te beperken door 

met individuele vergunninghouders, die nog over veel vergunningsruimte 

beschikken, bestuurlijke afspraken gemaakt. Bij de winning in Tilburg gaat het 

om de openbare drinkwatervoorziening te borgen. Het onderzoek van Deltares 

wordt als een van de bouwstenen meegewogen bij de ontwikkeling van het 

beleid in het Regionaal Water- en Bodemprogramma. 

 

5. De gemeente Tilburg vraagt de effecten voor de Regte Heide in Goirle en het 
Stadsbos013 van oppompen van grondwater in beeld te brengen. Gaat u aan 
dat verzoek gehoor geven? 
Antwoord: Dit betreft een toename, ten behoeve van de openbare drinkwater-

voorziening, binnen de bestaande grondwatervergunning. De Regte Heide is 

onderdeel van het Natura-2000 gebied Regte Heide – Riels Laag. Bij iedere 

grondwateronttrekkingsvergunning vindt monitoring van effecten plaats. Het 

waterwingebied is centraal gelegen in Stadsbos013 en onderdeel van de 

reguliere monitoring van Brabant Water. Daarnaast wordt in het kader van de 

Natuurbeschermingswet uitvoerig gemonitord om eventuele effecten op het 

natuurgebied Regte Heide te bepalen. Stadsbos013 maakt geen onderdeel uit 

van het Natura-2000 gebied.    

 

6. Zo ja, kunt u die informatie delen met de Statenfracties? 
Antwoord: Ja, zie het antwoord op vraag 8. 

 

7. Gaat u afspraken maken met de gemeente Tilburg over maatregelen tegen 
extra verdroging? 
Antwoord: Nee, dat loopt via de afspraken met Brabant Water, zie het 

antwoord op vraag 8. 
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8. Hoe gaat u om met de wens van Brabant Water om 20 procent extra 
grondwater op te pompen in het waterwingebied Gilzerbaan? 
Antwoord: Dit betreft een toename binnen de bestaande grondwatervergunning, 

waarvoor een vergunningsprocedure loopt vanuit het kader van de 

Natuurbeschermingswet, in verband met de relatie rond het Natura 2000 

gebied Regte Heide en Riels Laag. Er is een overeenkomst gesloten met Brabant 

Water om te investeren in het robuust maken van de Regte Heide en de toename 

alleen toe te staan onder de voorwaarde van intensieve monitoring en volgens 

het “hand aan de kraan principe”. 
 

 

 

Overeenkomstig het door Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant genomen 

besluit, 

namens deze, 

 
 

T. Renner, 

programmamanager Water en Bodem 

 

(In verband met de corona-maatregelen is deze brief, na vaststelling door het college, digitaal door 

de verantwoordelijk programmamanager ondertekend) 

 
 

 


